
5 چهارشنبه 11 آبان 1401 ، 7 ربیع الثانی 1444 ، 2 نوامبر 2022، شماره 4072، صفحه سیاسی

»محسن منصوری« معاون اجرایی رئیس جمهور شد 

قالیباف؛ رئیس مجلس شورای اسلامی:

جمع بندی های تخصصی به تفکیک وزارت 
صمت به دو وزارت خانه منتهی نشد

گزارشی از اولین استیضاح مجلس یازدهم؛ وزیر صمت

اعتماد دوباره مجلس به فاطمی امین 
برای وزارت صمت

سرویس سیاسی- طبق آئین نامه فرصت دو ساعته 
در اختیار نمایندگان متقاضی استیضاح و همچنین دو 
ساعت نیز در اختیار وزیر برای بیان دفاعیاتش است. 
منتهی با تصمیم هیات رئیسه این فرصت ها کوتاه شد 
تا تکلیف استیضاح در جلسه صبح مشخص شود. هر 
کدام از نمایندگان متقاضی استیضاح دلایل خود را بیان 
کردند و وزیر نیز ضمن بیان دفاعیاتش در فرصت ۵۰ 
دقیقــه ای از وقت خود فرصتی به دو نماینده مجلس 
داد تا آنها هم از او دفاع کنند.  رئیس جمهور در جلسه 
حضور نداشت البته رییسی هم به صورت شفاهی و هم 
به صورت کتبی در نامه ای ضمن تشکر از نمایندگان 
اعلام کرد که به دلیل استقبال از نخست وزیر ارمنستان 
نتوانسته در جلســه استیضاح وزیر صنعت، معدن و 
تجارت حضور یابد. معاون اول رئیس جمهور، رئیس 
دفتر ریاســت جمهوری و وزرای اقتصاد، صمت و 
ارتباطات و معاون پارلمانی ریاســت جمهوری برای 

حضور در نشست علنی مجلس حضور داشتند.
خرید خودرو به آرزوی دســت نیافتنی 

تبدیل شده است
جلال رشیدی کوچی به عنوان موافق استیضاح 
فاطمــی امین وزیر صنعت، معــدن و تجارت با بیان 
این که خرید خودرو تبدیل به آرزو برای مردم شــده 
است، گفت: قصه خودرو غصه پردردی است اجازه 
دهید فرد جدیدی در وزارت صنعت، معدن و تجارت 
حضــور پیدا کند تا این وزارتخانه را به مســیر خود 
برگرداند. وی اظهار کرد: آقای فاطمی امین شما فردی 
پاک و سالم هستید اما شرط پذیرش هر نوع مسئولیت 
در جمهوری اسلامی ایران علاوه بر سالم بودن، توان 
مدیریتی اســت. به عبارت دقیق تر شرط کافی برای 
وزارت تــوان مدیریت، برنامه  ریزی، شــجاعت و 

ایستادن در برابر مافیای زر و زور و تزویر است. 
فاطمــی امین در حوزه مبارزه با فســاد 

ضعیف عمل کرده است
حسن نوروزی نایب رئیس کمیسیون حقوقی و 
قضایی مجلس در جریان بررسی تقاضای استیضاح 
فاطمی امین به عنوان موافق اســتیضاح با بیان این که 
»فاطمی امین در حوزه مبارزه با فســاد ضعیف عمل 
کرده اســت«، اظهار کــرد: وزیر صمت عضو کمیته 
پول شویی است و بر اساس آیین نامه داخلی پولشویی 
مسئولیت هایی را بر عهده دارد، اما آقای فاطمی امین 
یک مرتبه هم در جلسات این کمیته حضور نیافته است. 
وی گفــت: به نظر من آقای فاطمی امین تحصیلکرده 
ایــران و جوانی متدین که تا امروز ســکاندار وزارت 
صمت اســت در حوزه مبارزه با فساد ضعیف عمل 

کرده است. 
وزیر صمت درک مناسبی از واقعیت های 

صنعت خودرو ندارد
صدیف بدری نایب رئیس کمیســیون عمران 
مجلس شورای اســلامی به عنوان یکی از متقاضیان 
اســتیضاح وزیر صنعت، معدن و تجارت تاکید کرد: 
وعده هــای بر زمیــن مانده وزیر صنعــت، معدن و 
تجارت در حوزه خودرو و نابه ســامانی این صنعت 
با گذشــت 14 ماه از اداره این وزارتخانه توسط آقای 
فاطمی امین حاکی از آن است که ایشان درک درستی 
از واقعیت هــای صنعت خودرو نداشــته و نیازمند 
رویکردی جدید با عزمی جدی در این حوزه هستیم. 
استیضاح نه تنها تهدیدی برای دولت نیست بلکه زمینه 
تقویت کابینه برای جامه عمل پوشاندن به برنامه های 
وزرا را فراهــم می کند. بنده قصد دارم در مورد فعل و 
انفعالاتی که در 14 ماه اخیر در بازار خودرو گذشــته 

است مواردی را مطرح کنم. 
آقای وزیر، دوران ان شــاءالله ماشاءالله 

تمام شده است
هاجر چنارانی عضو کمیسیون حقوقی و قضایی 
مجلــس به عنوان موافق اســتیضاح خطاب به وزیر 
صنعــت، معدن و تجارت، گفــت: آقای وزیر دوران 
ان شاءالله ماشاءالله تمام شده است و مردم احترام، کار 
و اقــدام انقلابی می خواهند. وی گفت: اینکه از همان 
ابتدای جلســه دو دو )به نشانه مخالفت نمایندگان( 
می کنید، از کجا آمده اســت، آیا از تماس های پشت 

پرده و فشار و لابی آمده است؟
به وعده هایــش در روز اخذ رای اعتماد 

عمل نکرده است
ســیدمرتضی حســینی نماینده مردم میانه در 
مجلس شورای اســلامی در موافق با استیضاح وزیر 
صمت گفت: مرور کارنامه سیدرضا فاطمی امین در 
14 ماه نشان می دهد که وی به هیچ یک از وعده  های 

خود در روز اخذ را اعتماد عمل نکرده است.
وی گفــت: رئیس جمهور پرتــلاش؛ قرار بود 
این اســتیضاح 3 ماه پیش به جریان بیفتد، اما با قول 

و قرارهای آقای وزیر و جنابعالی و وســاطت رئیس 
مجلس اســتیضاح کنندگان به امید بهتر شدن شرایط 
و بهبود وضعیت صنعت، معــدن و تجارت و انجام 
تغییرات و اصلاحات لازم از پیگیری استیضاح صرف 
نظــر کرده و به دولت مهلت دادنــد، اما آقای وزیر و 

دولت به وعده های خود عمل نکردند.
گوشــت واردات خودرو را دســت گربه 

سپرد
ناصر موسوی لارگانی نماینده فلاورجان و عضو 
کمیسیون اقتصادی مجلس طی سخنانی به عنوان موافق 
استیضاح گفت: از همان ابتدا نسبت به توان، تجربه و 
تخصص آقای فاطمی امین برای عمل به وعده هایش 
تردید جدی داشــتیم و در حال حاضر کارنامه ایشان 
خالی از عمل به وعده ها بوده و به فاز تخریب اقتصادی 

کشور و نابودی اعتماد عمومی رسیده است.
وی همچنین در بخش دیگری از سخنانش گفت: 
پــس از مدت ها تأخیر در تدویــن آیین نامه واردات 
خــودرو، ناگهان کوه وزارت صنعــت موش زایید؛ 
درحالی که هدف مجلس شکســتن انخصار، ارتقای 
کیفیــت و متعادل کردن بود اما در کمال تعجب آقای 
وزیر به ملت لیســتی از چند شرکت مجاز وارد کننده 
خودرو اعلام کرد که تمام مرتبط با مافیای خودروهای 
مونتاژی هســتند و به عبارتی گوشت را دست گربه 
سپرد و انحصار در انحصار و رانت در رانت ساخت.

فاطمی امین: ضعف ها را می پذیرم
وزیــر صنعت، معدن و تجارت بــا بیان این که 
دولــت و مجلس انقلابی بایــد با همدلی و همراهی 
مشکلات کشور را حل کنند، اظهار کرد: من ضعف ها 
را می پذیرم. ســیدرضا فاطمی امین در جلسه علنی 
امروز )سه شــنبه( و در جریان بررسی استیضاح خود 
ضمــن قرائت نامه رئیس جمهور به نمایندگان اظهار 
کرد: دولت و مجلس انقلابی باید با همدلی و همراهی 
و کمک به یکدیگر مشکلات کشور را حل کنند؛ من 
ضعف ها را می پذیرم و پاسخ هایی دارم. وی توضیح 
داد: اول باید بگوییم که ما چه چیزی تحویل گرفته ایم 
در دولت قبل ظرف چهار سال، پنج وزیر و سرپرست 
در وزارت صمت مدیریت داشتند این نشان می دهد 
که این حوزه پرچالش و پردردسر است. چالش های 
انبوهی که باعث تعدد حضور مدیران در این وزارتخانه 
شده بود. ما با مشکلات انباشته شده مواجه بودیم که 
باید برای آن اولویت بندی می کردیم. اعتراف می کنم 
و قبول دارم که هنوز مســائل وجود دارد، اما ما برای 

برداشته شدن مشکلات اولویت بندی کردیم.
مخالفــت ما به معنای دادن چک ســفید 

امضاء نیست
مصطفی طاهری رئیس کمیسیون صنایع و معادن 
مجلــس به عنوان مخالف اســتیضاح گفت: اینکه ما 
مخالف استیضاح وزیر صمت هستیم بدان معنا نیست 
که چک ســفید امضاء دادیــم. انگیزه ما برای نظارت 
بیشتر شــده و حرف های مطرح شده را بیشتر از قبل 

رصد می کنیم. 
وی اظهار کرد: ابتدا لازم اســت که توضیح دهم 
مــن به عنوان یکی از اعضای کمیســیون و نه رئیس 
کمیســیون صنایع و معادن صحبت می کنم هر چند 
که 18 نفر از اعضا اعلام کردند که مخالف اســتیضاح 

هستند. )متن کامل را اینجا بخوانید(
فاطمی امین خار چشــمی برای مافیای 

خودرو است

محمدرضا رضایی کوچی نماینده جهرم و رئیس 
کمیسیون عمران مجلس در جریان بررسی تقاضای 
اســتیضاح رضا فاطمی امین وزیــر صنعت، معدن 
و تجارت)صمــت( طی ســخنانی به عنوان مخالف 
استیضاح با بیان اینکه »این استیضاح فرصتی است که 
مشکلات حوزه صنعت را بیشتر کالبد شکافی کنیم«، 
اظهار کرد: تحولات ساختاری و اصلاحات اقتصادی 
کشــور از سال قبل شروع شده و برای ادامه آن نیاز به 
همراهی و همدلی همه ارکان نظام به ویژه نمایندگان 
مجلس است و قطعاً برای به نتیجه رسیدن این تحولات 
نیازمند همدلی و همراهی تیم یکدست اقتصادی در 
دولت هســتیم.  وی در بخش دیگری از سخنانش با 
بیان این که »خودرو یک مشــکل چهل ساله دارد و در 
مدت دو ساله امکان خل مشکل خودرو وجود ندارد« 
ادامه داد:  حرکت جدید برای استانداردسازی و کاهش 
قیمت خودرو شروع شده است که باید به آقای فاطمی 
امین اجازه دهیم به این موضوع مهم بپردازد. همچنین 
معتقدم که اتفاقاً فاطمی امین خار چشمی برای مافیای 
خودرو و کسانی که احساس می کنند با حضور او در 

وزارت ضمت منافعشان تامین نمی شود.
اســتیضاح فاطمی امین یــک جراحی 

سودمند است
سیداحمد رســولی نژاد نماینده مردم فیروزکوه 
در مجلس شــورای اسلامی در موافقت با استیضاح 
سیدرضا فاطمی امین گفت: استیضاح فاطمی امین به 
معنای مقابله با دولت و نظام نیست، بلکه یک جراحی 
سودمند است تا به جای ایشان مدیر توانمندی سر کار 
بیاید. وی با تسلیت شهادت زائران حرم شاهچراغ )ع( 
و شهدای امنیت در فتنه اخیر خطاب به قوه قضائیه، بیان 
کرد: دیگر مماشات و خویشتنداری بس است، چرا با 
سران فتنه، جریان نفوذ، غربگرا و به خصوص جریان 

رسانه ای آنها برخورد قاطع نمی کنید؟ 
فاطمی امین: مجلس و دولت انقلابی باید 

امروز همراهی خود را نشان دهند
وزیر صنعت، معدن و تجارت تاکید کرد: مجلس 
و دولت انقلابی گام های بزرگی برداشته و لازم است 
کــه امــروز همراهی خود را با یکدیگر نشــان دهد. 
سیدرضا فاطمی امین در جریان جلسه علنی مجلس 
و بررسی استیضاح خود در بخش دوم صحبت هایش 
تصریح کرد: استیضاح حق نمایندگان است و همه ما 
باید به مردم پاسخگو باشیم. جلسه استیضاح فرصتی 
است تا سوالات مطرح شده و بنده به آنها پاسخ دهم. 
چندین نکته مطرح شد که بنده باید به آنها اشاره کنم. 
ما به 1۰ میلیون تن ورق در سال نیاز داریم که 8 میلیون 
تن آن در داخل تولید می شود و مابقی باید وارد شود. 
بنده باید پاسخگوی قیمت ها در دوره مسئولیت خود 
باشم. بنده از شهریور 14۰۰ مسئولیت به عهده گرفتم و 
در این بازه زمانی پاسخگو هستم. امروز قیمت سیمان 
نصف شــهریور 14۰۰ است. درج قیمت تولیدکننده 
و قیمــت مصرف کننده بر روی کالاها طرحی بود که 
معاون اول رئیس جمهور بر آن تاکید داشت و ما آن را 

اجرا کرده و موثر واقع شد.
فاطمی امین وزیر ماند

در نهایت نمایندگان مجلس شورای اسلامی با 
مخالفت با استیضاح سیدرضا فاطمی امین، مجددا به 
او رای اعتمــاد دادند و بــا 84 رای موافق، 18۲ رای 
مخالف، ۶ رای ممتنع و ۲ رای باطله از مجموع ۲۷4 او 

در وزارت صنعت، معدن و تجارت ابقا شد.

سرویس سیاســی- ســیدابراهیم رئیسی 
رئیس جمهور در حکمی »محسن منصوری« را به 
سمت معاون اجرایی رئیس جمهور و سرپرست نهاد 

ریاست جمهوری منصوب کرد. 
آیت الله سید ابراهیم رئیسی در حکم انتصاب 
محســن منصوری، با آرزوی موفقیت برای معاون 
اجرایی ریاســت جمهــوری در انجام شایســته 
وظایــف محولــه، وی را مکلف کرد بــا اهتمام به 
"عدالت محوری"، "روحیه انقلابی"، "مردم داری"، 

"پاکدستی و فسادستیزی"، "قانون مداری" و "مفاد 
عهدنامــه مدیران دولت مردمی" با نظارت دقیق بر 
پیشبرد و حسن اجرای امور در تحقق اهداف کلان 

دولت در این حوزه مجدانه بکوشد. 
»محســن منصوری« متولد خــرداد 13۶3 
در شهرســتان و رامین و دارای مدرک کارشناسی 
مکانیک با گرایش ساخت و تولید از دانشگاه شهید 
رجایی تهران و کارشناسی ارشد مدیریتی آموزشی 

از دانشگاه تهران است.

ســرویس سیاســی- رئیس مجلس شورای اســلامی گفت که مرکز 
پژوهش های مجلس و کمیســیون و تعدادی از کارشناســان موضوع تفکیک 
وزارت صنعت، معدن و تجارت به دو وزارت خانه را بررســی کردند و نهایتاً 

به جمع بندی تخصصی درباره این تفکیک نرسیدند.
محمدباقر قالیباف رئیس مجلس شــورای اسلامی در جلسه مجلس در 
جریان بررســی تقاضای اســتیضاح رضا فاطمی امین وزیر صنعت، معدن و 
تجارت )صمت( به ارائه توضیحاتی درباره اظهارات مطرح شــده از ســوی 
لطف الله ســیاهکلی که به عنوان موافق اســتیضاح صحبت کرد، پرداخت و 
گفت: درباره آنچه که آقای سیاهکلی درباره تفکیک دو وزارتخانه اشاره کرد، 
باید بگویم که مرکز پژوهش های مجلس و کمیسیون و تعدادی از کارشناسان 
این موضوع را بررسی کردند و نهایتاً به جمع بندی تخصصی درباره تفکیک 

صمت به دو وزارت خانه نرسیدند.
»محســن منصوری« متولد خرداد 13۶3 در شهرستان و رامین و دارای 
مدرک کارشناسی مکانیک با گرایش ساخت و تولید از دانشگاه شهید رجایی 

تهران و کارشناسی ارشد مدیریتی آموزشی از دانشگاه تهران است.

نمایندگان مجلس از ابتدای جلسه علنی امروز به بررسی تقاضای استیضاح سیدرضا فاطمی امین وزیر صنعت، معدن و تجارت پرداختند که اعتماد 
دوباره مجلس به فاطمی امین برای وزارت صمت نتیجه این جلسه شد.

ســرویس سیاسی- رئیس قوه 
قضائیه بــا بیان اینکه تحقق و تقویت 
عدالت اجتماعــی از جمله مواردی 
اســت که به افزایــش اعتماد عمومی 
و امیــد به آینده می انجامد، گفت: اگر 
نتوانیم معیشت و وضعیت اقتصادی 
مــردم و دنیا و آخــرت آنها را توأمان 

تأمین کنیم، اعتماد مخدوش می شود.
حجت الاســلام محسنی اژه ای، 
در نشســت با اعضای کمیسیون امور 
داخلی کشــور و شــوراهای مجلس 
شــورای اسلامی، با اشــاره به آثار و 
فوایدی که این قبیل نشست ها و جلسات دارند، اظهار کرد: اگر نتوانیم در نشست ها 
و جلســات هم اندیشی، یکدیگر را نقد کنیم و به طرح مشکلات بپردازیم، پس 

کجا باید این کار را کنیم؟
وی ادامه داد: حتماً ما در قوه قضائیه از ضعف ها و کمبودهایی رنج می بریم 
و چه کسانی بهتر از شما نمایندگان مردم که در جریان این کمبودها و گرفتاری ها 

قرار بگیرید و برای رفع آنها به ما کمک کنید.
رئیس قوه قضائیه به تبیین برخی از مسائل مهم و اولویت دار کشور پرداخت و 
در این اثناء به مقوله اعتماد مردم به نظام و مسئولان اشاره کرد و گفت: باید بررسی 
کنیم که تاکنون چه مســائلی به اعتماد مردم نسبت به نظام و سرمایه اجتماعی ما 
خدشه وارد کرده و درصدد جبران برآییم و از سایر مسائلی که می تواند به این اعتماد 

عمومی و سرمایه اجتماعی لطمه وارد آورد پرهیز و اجتناب کنیم.
وی امیــد مردم و بالاخص جوانان به آینده را یکی دیگر از موضوعات مهم 
دانســت و در همین راســتا گفت: جوان هموطن ما می خواهد بداند چشم انداز 
آینده اش چیست؟ لذا ما نیز باید بررسی کنیم که چه مواردی به تقویت امید جوانان 

نسبت به آینده کمک می کند و آنها را در دستور کار قرار دهیم.
رئیــس قــوه قضائیه با بیان اینکه تحقق و تقویت عدالت اجتماعی از جمله 
مواردی است که به افزایش اعتماد عمومی و امید به آینده می انجامد، تصریح کرد: 
با آن عدالت اجتماعی مورد انتظار که معتقد به آن هستیم، فاصله داریم و باید توجه 
کنیم که هر مقدار در ارتقاء مقوله عدالت اجتماعی تأخیر به عمل آوریم به همان 

نسبت در آینده با مشکل مواجه می شویم.
عدم تامین معیسشت مردم به اعتماد آن ها را لطمه می زند

وی  به موضوع معیشت مردم نیز گریزی زد و گفت: اگر نتوانیم معیشت و 
وضعیت اقتصادی مردم و دنیا و آخرت آنها را توأمان تأمین کنیم، آن اعتماد مورد 
اشاره مخدوش می شود؛ لذا امروز مسئله معیشت و اقتصاد و اشتغال از جمله مسائل 

بسیار حائز اهمیت و اولویت است.
حجت الاسلام محسنی اژه ای در ادامه با اشاره به اهمیت بالای مقوله فرهنگ 
و تعلیم و تربیت نســل جدید با توجه به در پیش بودن 13 آبان، روز دانش آموز، 
گفت: در امر تعلیم و تربیت نسل جدید که طی یک دهه اخیر عمدتاً مسائل را از 
طریق فضای مجازی دنبال کرده اند، نیازمند یک کار فوق العاده و جهادی و انقلابی 
هســتیم و در این زمینه در نقطه مطلوب نیســتیم و عقب هستیم؛ این نسل اگر با 
آموزه های دینی و اسلام ناب آشنا نشود، ما چه توقعی می توانیم از آنها داشته باشیم؟

رئیس دستگاه قضا در این نشست با اشاره به همگرایی و تعامل سه قوه در 
دوره جدید ، بر ضرورت طراحی و تدوین سازوکارهایی برای قوام بیشتر تعاملات 

فی مابین میان قوا جهت پیشبرد امور مردم و کشور تاکید کرد.
حجت اسلام محسنی اژه ای با اشاره به ابلاغ سیاست های کلی برنامه هفتم، 
بر تدوین و تکمیل هر چه زودتر این برنامه و ابتناء لایحه بودجه ســال آتی بر آن 

تاکید کرد. 
رئیس قوه قضائیه ضمن اشــاره به تفاهم نامه نحوه همکاری قوه قضاییه و 
مجلس شــورای اسلامی در خصوص حل مشــکلات کلان مردم، گفت: باید 
ظرفیت هــای توافقنامه منعقده میان قوه قضائیــه و مجلس را افزایش دهیم و در 
صورت لزوم بندهایی را نیز به آن بیفزاییم تا فرایند همفکری و تشریک مساعی این 

دو قوه در حل مسائل و مشکلات کشور و مردم تسهیل و تسریع شود.
اژه ای در ادامه با اشــاره به مســائل مطرح شــده از جانب نمایندگان عضو 
کمیسیون امور داخلی کشــور و شوراهای مجلس درخصوص نحوه فعالیت و 
ســازوکارهای دیوان عدالت اداری بویژه در موضوعاتی نظیر کمیسیون های ماده 
1۰۰ و انتخابات شوراهای شهر و روستا، اظهار داشت: خروجی کار دیوان عدالت 
اداری اگر نگوییم از دادگستری مهم تر است اما بی تردید دارای اهمیت کمتری نیز 
نیست؛ لذا شما نمایندگان مجلس نیز اگر فکر می کنید ساختار و قانون مرتبط با 

دیوان عدالت اداری نیازمند تغییر است، موارد مدنظر را اعلام کنید.
وی در خصوص انتخابات شــوراهای شــهر و روســتا در ســال 14۰۰ و 
پرونده هــای مطروحه در این خصوص در دیوان عدالت ادرای، به مدیرکل دفتر 
مجلس قوه قضائیه مأموریت داد تا با همکاری رئیس دیوان عدالت اداری و اعضای 
کمیسیون شوراهای مجلس، ظرف یک الی دو ماه آینده رسیدگی به پرونده های 

ناظر بر انتخابات مزبور را به اتمام برسانند.
پدیده تغییر کاربری و تجاوز به اراضی ملی

رئیس دستگاه قضا در ادامه بر ضرورت کمک و مساعدت هر چه بیشتر قوای 
سه گانه و دستگاه ها و سازمان ها به یکدیگر در جهت مقابله مجدانه تر با پدیده  هایی 
نظیر تغییر کاربری اراضی، تجاوز و تعدی به اراضی ملی و منابع طبیعی و حریم و 

بستر رودخانه ها و سواحل تاکید کرد.
لزوم انتقال زندان ها به خارج از شهر

حجت الاســلام محسنی اژه ای با اشاره به موضوع انتقال زندان ها به خارج 
از شــهرها و مزایای این امر از جهات مختلف، گفت: انتقال زندان ها به خارج از 
شهرها، تقاضا و خواست ماست و برای تحقق این مهم از دولت و مجلس کمک 

و یاری می طلبیم.
رئیس قوه قضائیه با اشاره به تقدیر نمایندگان مجلس از دستگاه قضا به سبب 
تســهیل امر بازدید و سرکشی آنها از زندان ها، ضمن تاکید بر استمرار این رویه، 

بر ضرورت ساماندهی فرآیند بازدید نمایندگان مجلس از زندان ها تصریح کرد.
تقاضای اژه ای از مجلس برای کاهش اطاله دادرسی

حجت الاســلام محســنی اژه ای یکی از مســائل مبتلابه دستگاه قضایی و 
مراجعان به آن را مقوله اطاله دادرسی ها دانست و از نمایندگان مجلس خواست به 
قوه قضائیه کمک کنند تا موضوعاتی نظیر اعاده دادرسی ها و کارشناسی ها را که از 

دلایل اطاله دادرسی است، در مراتب و مراحلی محدود کنند.
وی در همین راســتا گفــت: در مواردی پیرامون یــک پرونده چندین بار 
درخواست اعمال ماده 4۷۷ و تجویز اعاده دادرسی می شود؛ قدر مسلم این قبیل 
درخواست ها موجبات اطاله دادرسی را فراهم می آورد؛ بخشی از این موضوع به 
قانون بازمی گردد؛ ما در قوه قضائیه خواهان وجود مراحل متعدد فرآیند رسیدگی 
نیستیم. رئیس دستگاه قضا به موضوع تبدیل اسناد عادی به رسمی که در سخنان 
برخی از اعضای کمیسیون امور داخلی کشور و شوراهای مجلس مطرح شد نیز 

اشاره کرد و بر در دستور کار قرار داشتن این امر تاکید کرد.
طرح درباره کمیسیون ماده 100 را به نتیجه برسانید

در این جلسه، خداییان رئیس سازمان بازرسی کل کشور با بیان اینکه کلید و 
راه حل بســیاری از دغدغه های اعضای کمیسیون امور داخلی کشور و شوراهای 
مجلس شــورای اسلامی، در دســت اعضای همین کمیسیون است، اظهار کرد: 
طرحی که هم اکنون در خصوص  ماده 1۰۰ قانون شهرداری ها در خانه ملت مطرح 
است را در همین مجلس یازدهم به سرانجام برسانید و نگذارید به مجلس بعدی 
برسد. وی با اشاره به ضابطه نداشتن کمیسیون ماده ۵ قانون شورای عالی شهرسازی 
گفت: به عنوان نمونه، شاهد هستیم که در شهر تهران برخلاف مقررات شهرسازی، 

برجی ۲۷ طبقه بدون پروانه ساخت و با مجوز کمیسیون ماده ۵ ساخته می شود.

اژه ای رئیس قوه قضائیه:

عدم تامین معیشت مردم به اعتماد 
امنیت پیشگیرانه  آن ها لطمه می زند

حادثه زندان اوین

خبری ندارند

کشته نشده 

حکومت داری 

اشکال دارد 

جاسوس در حوزه

یک هفته مهلت 

اخبار ویژه ...

روزنامه اطلاعات در ســرمقاله امروز خود بــا تیتر »امنیت« به اطلاعیه 
مشــترک وزارت اطلاعات و ســپاه اشــاره کرد و به کنایه نوشت: چرا با این 
همه اطلاعات پیشــگیری نکردید؟! در سرمقاله اطلاعات آمده است: به باور 
نویسنده، امنیت موفق، امنیت بعد از وقوع حادثه نیست، بلکه امنیت پیشگیرانه 
را باید موفقیت آمیز خواند. پرسش این است با این همه اطلاعات ارائه شده 
در این بیانیه، چرا مجموعه دســتگاه های امنیتی طراحی پیشگیرانه را عملی 
نساختند و اجرا نکردند تا میدان برای »یکه تازی« دشمنان فراهم نشود!نویسنده 
در ادامه تاکید کرده است: امنیت مطلوب، امنیت پیشگیرانه  است و نه گشودن 
چترهای امنیتی بعد از وقوع حوادث گوناگون؛ از آن جمله در حادثه اخیر در 

حرم شاه چراغ شیراز و فاجعه ای که به بار آمد.

یعقوب رضازاده، عضو هیات رئیســه کمیسیون امنیت ملی و سیاست 
خارجی مجلس با بیان روایتی از بازدید از زندان اوین بعد از حادثه آتش سوزی 
گفت: جمع بندی نمایندگان این اســت که مقصر اصلی، تعدادی از زندانیان 
بودند؛ آنها با تمارض یکی از بیماران و ایجاد درگیری ســاختگی در بند ۷، 
آشــوب و اغتشاش ایجاد کردند.جمع بندی ما این است که مقداری ضعف 
حفاظت فیزیکی در سلول زندان ها بوده که باعث اتفاق اخیر در زندان اوین 

شده است.

بر اســاس اعلام کارکنان کلینیک »ژنتیک فرهود« پروفســور داریوش 
فرهود از روز گذشــته در محل کار خود حضور نیافته و همکاران وی نیز از 
سرنوشــتش خبری ندارند. پس از آنکه شایعاتی مبنی دستگیری منتشر شد، 
یک منبع آگاه ضمن تکذیب دســتگیری پروفسور فرهود گفت: هیچ یک از 
نهادهای امنیتی در روزهای اخیر چنین فردی را دســتگیر نکردند و موضوع 

دستگیری ایشان صحت ندارد.

روزنامــه ایران در گزارشــی به دفاع از نیرو هــای امنیتی پرداخت و با 
»مظلوم« خواندن آن ها گفت تا امروز هیچ کس از معترضان کشته نشده است. 
روزنامه ایران نوشت: طی آشوب های اخیر در کشور، مدافعان امنیت حداقل 
3۵ شــهید را تقدیم ملت و نظام جمهوری اســلامی ایران کرده اند. اما کسی 
از طرف مقابل کشــته نشــد. این امر در عین حال به معنای موفقیت نیرو های 
حافظ امنیت، در فراجا و بســیج و درعین حال، نشــان دهنده مظلومیت این 
نیرو ها نیز هســت، زیرا این وضعیت، بیانگر این است که این نیروها، نه تنها 
هیچ گاه از ســلاح های جنگی استفاده نکرده اند، بلکه در موارد بسیاری، مانع 

تحقق پروژه های کشته سازی در طرف مقابل نیز شده اند.

جلیل رحیمی جهان آبادی، عضو کمیســیون امنیت کلی و سیاســت 
خارجی مجلس شورای اسلامی گفت: ما نظامی هستیم مبتنی بر رأی مردم و 
با نظام هایی که ظاهر جمهوری داشتند اما عمدتا دیکتاتوری بودند، فرق می 
کنیم. ما فقط باید از بسترهای قانونی که در قانون اساسی است درست استفاده 
کنیم و مسئولان هم باید بپذیرند که با دهان باز و گوش و چشم بسته نمی توان 
حکومت داری کرد. باید حرف مردم را شنید، شرایط آن ها را دید و صحبت 
کرد. ما اگر صرفا بخواهیم به مردم امر و نهی کنیم، نمی توان یک رابطه ی بین 

حاکم و شهروندی برقرار کرد.

مسعود پزشکیان نماینده اصلاح طب مجلس گفت: اگر طبق آنچه در 
سیاســت های کلی گفته شــد عمل می کردیم، اکنون باید قدرت اول منطقه 
می بودیم. اشکال در افرادی است که به اسم سیاست های کلی راه خودشان 
را می روند و سیاســت هایی را که رهبری فرمودند، زیر پا می گذارند و ادعا 

می کنند آقا این طور گفته است. 
درحالی که طبق گفته رهبری در سیاســت های کلی، قرار بود تا ســال 
14۰4 قدرت اول منطقه باشیم اما بررسی کنید آیا قدرت اول شدیم یا عقب 
ماندیم؟ این نماینده مجلس با انتقاد از برخی مســئولان ادامه داد: »کســانی 
که نارسایی های خودشان را توجیه می کنند، دیگران را مخالف نظام معرفی 
می کنند. آنها با این بهانه ها، ســعی در حذف دیگران دارند و این نوع نگاه 

اشکال دارد«. 

حمید رسایی در یک برنامه تلویزیونی گفت: ما در حوزه هم جاسوس 
داریم، عمامه به سر جاسوس هم داریم؛ چرا بعید باشد که خبرنگار جاسوس 
داشته باشیم؟ خبرنگاری به دلیل سطح دسترسی بالا به اطلاعات، مستعدترین 

شغل برای جاسوسی است.

معاون زنان رئیس جمهور گفت: »یک هفته به آنهایی که ازشان شکایت 
شــده مهلت می دهم که مطلب کذب خود را اصلاح کنند.« انســیه خزعلی 
معاون رئیس جمهور در امور زنان درباره شایعه مهاجرت پسرش به خارج 
از کشور به خبرنگار فارس گفت: »طرح مساله مهاجرت پسرم و اینکه وی 
شرکت وی پی ان دارد و فیلترشکن می فروشد دروغ محض است. از برخی 
کســانی که نسبت دروغ داده اند شکایت کرده ام.«خزعلی گفت: »اصل این 
شــایعه از رسانه های معاند منتشر شد و برخی از داخلی ها نیز آن را بازنشر 
کردند. از بعضی از این رســانه ها شــکایت کرده ام و از برخی دیگر هم در 

شرف شکایت هستم.«

وزیــر صمت عضو کمیته پول شــویی اســت و بر اســاس آییــن نامه داخلی 
پولشــویی مســئولیت هایی را بر عهــده دارد، اما آقای فاطمــی امین یک مرتبه 
هــم در جلســات این کمیته حضــور نیافته اســت. وی گفت: به نظــر من آقای 
فاطمــی امیــن تحصیلکرده ایــران و جوانــی متدین کــه تا امروز ســکاندار 
وزارت صمــت اســت در حــوزه مبــارزه با فســاد ضعیف عمل کرده اســت. 


